

Title (en)
Jet nozzle.

Title (de)
Strahldüse.

Title (fr)
Buse à jet.

Publication
EP 0133180 A1 19850213 (DE)

Application
EP 84890130 A 19840712

Priority
AT 271883 A 19830726

Abstract (en)
[origin: CA1216130A] JET NOZZLE The jet exiting from jet nozzles is guided along a guide surface for a jet nozzle with one or more nozzle channels disposed next to each other and in parallel, where the hydraulic diameter of the nozzle channels is from about 1.5 to 4 millimeters. In order to limit sharply and without spray the jet exiting out of the jet nozzle crosswise to its axis on the sides and in order to maintain it of uniform width over a large part of its length, the guide surface is of concave shape, the nozzle channels merge without step into the cylindrical jacket surface, the axes of the nozzle channels and the guide surface include an angle of from 0.5 and 2.5 degrees, and the guide surface is provided with a tear-off provision with a cutting edge,

Abstract (de)
Bei einer Strahldüse (1) für eine Stranggießanlage mit zwei oder mehreren in einem Strahldüsenkörper (2) nebeneinander angeordneten Düsenkanälen (5), deren Achsen (6) zueinander parallel sind, wobei der hydraulische Durchmesser der Düsenkanäle in einem Bereich von 1,5 bis 4 mm liegt, ist der aus den Düsenkanälen (5) austretende Strahl an einer Leitfläche (10) geführt. Um den aus der Strahldüse (1) austretenden Strahl quer zu seiner Achse seitlich ohne jede Streuung scharf zu begrenzen und über einen Großteil seiner Länge gleich breit zu halten, ist die Leitfläche (10) konkav ausgebildet, gehen die Düsenkanäle (5) in die Leitfläche (10) stufenlos über, schließen die Achsen (6) der Düsenkanäle (5) mit der Leitfläche (10) einen Winkel (15) zwischen 0,5 und 2,5° ein und weist die Leitfläche (10) eine Abrißeinrichtung (18) mit einer Schneidkante (19) auf.

IPC 1-7
B05B 1/26; B22D 11/124

IPC 8 full level
B05B 1/26 (2006.01); **B22D 11/124** (2006.01); **B22D 11/128** (2006.01)

CPC (source: EP US)
B05B 1/267 (2013.01 - EP US); **B22D 11/1246** (2013.01 - EP US)

Citation (search report)
• US 4320072 A 19820316 - ARNDT WILLIAM A
• US 4219161 A 19800826 - FREISSE MANFRED F A [ZA]
• AT 327418 B 19760126 - VOEST AG [AT]

Designated contracting state (EPC)
CH DE FR GB IT LI SE

DOCDB simple family (publication)
EP 0133180 A1 19850213; EP 0133180 B1 19861126; AT 377461 B 19850325; AT A271883 A 19840815; CA 1216130 A 19870106;
DE 3461427 D1 19870115; JP H0353062 B2 19910813; JP S6044158 A 19850309; US 4687141 A 19870818

DOCDB simple family (application)
EP 84890130 A 19840712; AT 271883 A 19830726; CA 458967 A 19840716; DE 3461427 T 19840712; JP 14521284 A 19840711;
US 63059284 A 19840713